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ABSTRAK 

 Anastasia Tialita Benita. 2023. Penggunaan Video Growing Up with Chinese 

Untuk Pembelajaran Kata Keterampilan Menyimak Dasar I dan II. Skripsi, Pendidikan 

Bahasa Mandarin, Fakultas Bahasa dan Seni, Universitas Negeri Jakarta. 

 Salah satu keterampilan bahasa yang menjadi dasar untuk menguasai suatu 

bahasa adalah keterampilan menyimak. Setiap kata pada simakan harus dipahami agar 

dapat memahami pesan yang disampaikan. Pemahaman kata dalam keterampilan 

menyimak dapat diberikan materi tambahan untuk menunjang pemahaman pemelajar. 

      Tujuan penelitian ini adalah mendeskripsikan (1) Pertimbangan pengajar dalam 

memilih materi tambahan video Growing Up with Chinese untuk pembelajaran kata 

keterampilan menyimak dasar. (2) Pandangan pemelajar terkait kesesuaian materi 

tambahan video Growing Up with Chinese untuk pembelajaran kata keterampilan 

menyimak dasar. Penelitian ini menggunakan metode kualitatif deskriptif. Teknik 

pengumpulan data menggunakan wawancara dan kuesioner. Objek penelitian dilakukan 

kepada pemelajar keterampilan menyimak dasar I dan II semester 117 dan 118 tahun 

2022 dan 2023. Jumlah responden pada penelitian ini adalah 1 pengampu keterampilan 

menyimak dan 18 pemelajar. 

 Hasil penelitian menunjukkan bahwa pertimbangan pengajar dalam memilih 

materi tambahan video Growing Up with Chinese memiliki kesesuaian dengan materi 

yang diajarkan pada buku 汉语听力教程  Hànyǔ tīnglì jiàochéng, selain itu dialog 

bahasa Mandarin dan penjelasan kata dalam video cukup sederhana bagi pemelajar 

menyimak dasar, pemelajar dapat mencapai tujuan pembelajaran serta dapat 

memperkuat pemahaman kata yang sudah ada di buku dengan visualisasi dalam video 

Growing Up with Chinese. Pandangan pemelajar terkait materi tambahan video 

Growing Up with Chinese adalah deskripsi penggunaan kata oleh pewara mudah 

dipahami, penggunaan takarir dalam dialog berbahasa Mandarin pada video dapat 

membantu pemelajar memahami isi yang disampaikan. Penggunaan takarir dengan 

terjemahan bahasa Mandarin lebih mudah dibandingkan takarir dengan terjemahan 

bahasa Inggris. Pemaparan hasil penelitian ini diharapkan dapat menjadi masukan bagi 

pihak terkait dalam memilih materi  tambahan video Growing Up with Chinese.  

 

Kata Kunci: keterampilan menyimak, video pembelajaran, bahasa Mandarin, video 

Growing Up with Chinese. 
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摘要 

Anastasia Tialita Benita. 2023 年. 利用《成长汉语》视频学习单词基本听力

I、II。本科毕业论文。雅加达国立大学，语言美术学院，汉语教育学系。 

掌握语言基础的语言技能之一是听力技能。 你所听到的每一个词都必须

被理解，才能理解所传达的信息。 为了理解听力技巧中的单词，可以提供额外

的材料来支持学生的理解。 

本研究的目的是描述 (1) 教师在选择《成长汉语》视频中学习基本听力

技能的附加材料时的考虑因素。 (2) 学习者对《成长汉语》视频中附加材料是

否适合学习基本听力技能的看法。 本研究采用描述性定性方法。 数据收集技术

采用访谈和问卷调查。研究对象是 2022 年和 2023 年第 117 和 118 学期基础的学

生。本研究的受访者人数为 1 名听力课教师和 18 名学生。 

研究结果表明，教师选择《成长汉语》视频附加材料时的考虑与《汉语听

力教程》书中所教授的材料是一致的，而且视频中的中文对话和单词解释对于有

基础听力的学生来说足够简单，学生可以通过《成长汉语》视频中的可视化效果

来实现学习目标，并加强对书中已有单词的理解。学生们对《成长汉语》视频附

加材料的看法是，对人物用词的描述很容易理解，视频中中文对话的字幕可以帮

助学生理解所传达的内容，使用中文翻译字幕比使用英文翻译字幕更容易。 希

望本次研究成果的呈现能够为相关方为《成长汉语》视频补充素材的选择提供参

考。 

关键词：听能力、学习视频、汉语、《成长汉语》视频。 
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ABSTRACT 

 

Anastasia Tialita Benita. 2023. Using the Growing Up with Chinese Video for 

Word Learning Basic Listening Skills I and II. Undergraduate Thesis, Department of 

Chinese Language Education, Faculty of Language and Arts, State University of 

Jakarta. 

One of the language skills that is the basic for mastering a language is listening 

skill. Every word in the listening must be understood in order to understand the message 

being conveyed. Understanding words in listening skills can be provided with additional 

material to support student understanding. 

The purpose of this research is to describe (1) the teacher's considerations in 

choosing the additional video material Growing Up with Chinese for word learning 

basic listening skills. (2) The views of students regarding the suitability of the Growing 

Up with Chinese video additional material for word learning basic listening skills. This 

research uses descriptive qualitative method. Data collection techniques using interview 

and questionnaire. The object of the research was carried out to students of basic 

listening skills I and II in 2022 and 2023. The respondents were 1 teacher of listening 

skills and 18 students. 

The results of the study show that the teacher's considerations in choosing 

additional material for the Growing Up with Chinese video are compatible with the 

material taught in the book 汉语听力教程 Hànyǔ tīnglì jiàochéng, besides that the 

Chinese dialogue and word explanations in the video are quite simple for basic listening 

students, students can achieve learning objectives and can strengthen understanding of 

words that are already in the book with visualization in the Growing Up with Chinese 

video. The views of students regarding the additional material for the Growing Up with 

Chinese video are that the description of the use of words by the presenter is easy to 

understand, the use of subtitles in the Chinese dialogue in the video, can help students 

understand the content conveyed. Using subtitle with Chinese translations is easier than 

subtitle with English translations. The presentation of the results of this research is 

expected to be input for related parties in selecting additional material for the Growing 

Up with Chinese video. 

 

Keywords: listening skills, learning videos, Mandarin, Growing Up with Chinese 

videos. 
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